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VRAGEN EN KORTE MEDEDEELINGEN. 
Centaurea. — Blijkbaar heeft de heer Dorsman mijn artikel over Centaurea niet juist 

begrepen, daar hij tot de conclusie komt, dat alle namen van Polhoofdplanten verkregen op 
de manier van den heer H. uit de flora's moeten worden geweerd, want ten duidelijkste heb 
ik bij C. iberica aangegeven dat de planten in 1910 en 1911 bij Amsterdam (terrein aan de 
Ertskade) werden aangetroffen en dat we bij die planten gewacht hebten totdat er eindelijk 
rijpe vruchten gevormd waren. Dit was noodig, om in alle kenmerken zekerheid te krijgen 
tot bepalen van deze soort. Met 't in 't wild verzamelde zaad is daarna in de volgende jaren 
geëxperimenteerd. Zij die zich met de adventiefflora speciaal bezighouden, verlangen echter 
voor opname in een flora wel degelijk de exemplaren dezer planten in hun volle ontwikkeling 
op de terreinen zelf verzameld, doch de door mij aangegeven cultuur is alleen een middei 
om de plant zekerder te kunnen determineeren. De cultuur dezer adventiefplanten zou niet 
noodig zijn, indien de straatjeugd op zulke aanvoerterreinen niet alles verwoestte en de heer 
Dorsman, die blijkbaar ook adventieflerreinen als plantenzoeker heeft bezocht, weet heel goed 
dal op zulke plaatsen de' baldadige straatjeugd spoedig alles stuktrapt en moedwillig vernielt. 
In dit verband leze de heer Dorsman eens de uiteenzettingen van den bekenden adventief-
planlenkenner Zimmermann te Mannheim en de meening van den beroemden specialist in 
deze. Dr. ïhellung te Zurich. Als een aangevoerde plant zich zonder behulp van den mensch 
volledig kan ontwikkelen behoort zij te worden opgenomen in een flora, zij 'l dan ook met de 
uitdrukkelijke toevoeging «aangevoerd*. Centaurea iberica en zooveel andere doen dat op 
aanvoerterreinen evengoed als in een tuin. Geheel anders is 't met de door den heer D. 
aangehaalde gevallen vanden dadelpalm en Ricinusplanten, waaraan ik nog zou kunnen toevoegen, 
Citrus en Ficus, welke uit weggeworpen sinaasappelen en vijgen gemakkelijk zijn aan te 
treffen. Deze komen op adventieflerreinen niet tot hun volle ontwikkeling en behooren dus 
niet te worden vermeld. 

Doch ik kan den heer D. geruststellen. De door den heer Heukels in zijn lijsten elk jaar 
opgegeven planten zijn alle verzameld op de terreinen zelve, en ze zijn voor 't meerendeel 
door buitenlandsche specialisten onderzocht en daardoor alleen dikwijls is hun naam vast
gesteld. Doch 't is voor een adventiefflora-onderzoeker altijd een veel grooter voldoening (en 
heeft ook altijd voor hem veel meer waarde) als hij zelve den naam, dikwijls na lange studie, 
is te weten gekomen. De cultuur zal hem daarbij hulp verschaffen, de cultuur is dan ook 
slechts middel en nimmer doel. Hel gaal bij cultuur niet om de planten zelf, doch de bmtedeering 
der plant is dan de hoofdzaak, de heer D. zal dat met mij eens moeten zijn. Ik eindig hiermede 
de discussie. Indien de heer Dorsmam een kijkje had kunnen slaan op de werkwijze der Neder-
landsche advenliefflora-onderzoekers, dan zou hij gezien hebben, dal 't hier geen ssplelerela 
betreft, doch een hoog ernstig streven, om deze speclaalsludie ook voor ons land in overeen
stemming te brengen met hetgeen in deze door 't buitenland wordt gepresteerd. 

's-Gravenhage. J. TH. HENRARD. 

Glanzige bladeren. Naar aanleiding van de vraag van den heer Garjeanne aan het eind 
van zijn hoofdstuk over „glanzige bladeren", deel ik mede, dat ik in mijn tuin telken jare 
het onder invloed van licht en warmte glanzig worden van bladeren ook in zeer sterke male 
opmerk bij Japansche Anemonen. 

Lochein. W. W, KoLVOORT, 

De Nachtegaal In Groningen. — Naar aanleiding van uw vraag in afl, 4 omtrent de vorderingen 
van den nachtegaal in deze provincie, kan ik u mededeelen, dal hel Noordelijkste punl niet 
Is het Park van Winschoten, maar dat ik den vogel, 2 jaar geleden, heb aangetroffen in nde 
Draak» te Paterswoldo en villa «Gelriacc te Holpman (Gem, Groningen), Het vorige jaar trof ik 
er één aan op het bulten Groeneslein, ook te Helpman, 

Groningen. II. J. VENEMA, 

Azolla. — In het «Nieuwsblad v/h N.» las ik dezer dagen een uit het »Handelsbl,« over
genomen bericht, waarin vermeld werd, dal Azolla geheel uit ons land verdwenen is door de 
strenge vorst. Is dit bericht juist? (Helaas heelemaal niet, T,), 

Groningen. H. J. VENEMA. 

Muurhagedis. 16 Juli j . I. ving ik te Slenaken (L.) een hagedis, welke echter kort daarna 
wist te ontsnappen. Gelukkig liet hij een vervelling achter. DU huidje heeft 0 rijen buikschilden, 
hetgeen volgens Schlegel het kenmerk is van de Muurhagedis. 

's Gravenhage. L. J. v. D. MAESEN. 


